
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 5. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1004
Vil ministeren igangsætte undersøgelser af; 1) forekomsten af 6PPD i bildæk på danske
veje, 2) hvor stor en andel af afløb fra vejnettet, der nedsiver til grundvandet henholdsvis
fører vejstøv direkte i vandmiljøet, herunder via separat kloakering, eller indirekte via
renseanlæg, og om det vil være muligt ud fra bl.a. disse oplysninger at estimere den
potentielle forekomst af 6PPD og 6PPD-quinon i vandmiljøet og følgelig at estimere
den økotoksikologiske effekt af de to stoffer i vandmiljøet?, og 3) hvilke koncentrationer
i vandmiljøet udvaskning af stofferne i forbindelse med anvendelsen i bildæk samt i
gummigranulater til kunstgræsbaner giver anledning til, gerne i forbindelse med en under-
søgelse af udvaskning fra kunstgræsbaner generelt. Spørgsmålet stilles i forlængelse af
svar på MOF alm. del – spørgsmål 486-489.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Nordqvist (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Nordqvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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